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§ 151 Dnr KFKSA 2013/53-009 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2013-06-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse samt svar på denna angående 
studentbostäder i Alphyddan 

Susanne Moberg 
Exploateringsenheten  

Inbjudningar 
 

  

Rapporter 
 

Cirkulär, SKL 
 

Övrigt 
 

Överklagande av upphävande av detaljplan 
för område Y och Z 

Ingivet den 12 juni 2013 

 

Anmälningar KSSU 2013-06-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från fastighetsägare i Lillebo  Hanna Linngård, exploateringsenheten 

Inbjudningar 
 

  

Rapporter 
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Cirkulär, SKL 
 

  

Övrigt 
 

Information om Åtgärdsvalsstudie - 
tillgänglighet för Stockholm, Lidingö, Nacka 
och Värmdö 

Marianne Möller, trafikenheten 

 
Anmälningar KSAU 2013-06-11 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

  
Brev angående rådet för frågor kring 
funktionsnedsättning  

Jessica Röök 

Stockholms Läns Landsting, Information 
angående hemsjukvård 

 

KSL, Information angående hemsjukvård  
  

Inbjudningar 
 

  
Inbjudan - Resursfördelningen och 
kommunernas arbete mot segregationens 
negativa krafter 

 

  

Cirkulär, SKL 
 

  
Cirkulär 13:18  
Cirkulär 13:20  
Cirkulär 13:21  
Cirkulär 13:22  
Cirkulär 13:23  
Cirkulär 13:24  
Cirkulär 13:25 HÖK13  
Cirkulär 13:26  
  

Övrigt 
 

AB Vårljus dagordning 130507   
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AB Vårljus protokoll 4  
AB Vårljus dagordning stämma 130507  
AB Vårljus kompletterande ägardirektiv 
130507 

 

AB Vårljus protokoll stämma 130507  
Föreningsrådet Älta protokoll 130515  
Käppalaförbundet styrelseprotokoll 130213  
Käppalaförbundet styrelseprotokoll 130326  
Nacka stadshus AB styrelseprotokoll 1-2013 Johanna Magnusson 
Nysätra Fastighets AB styrelseprotokoll 1-
2013 

Johanna Magnusson 

 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2013/54-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2013-06-04 

Ärende Ansvarig 
Delegationsbeslut – Deltagande i konferens 
om Översiktsplanen 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

Förteckning nr 2/2013 över avtal om 
upplåtelse av nyttjanderätter och arrenden 
på kommunens mark 

Mark- och exploateringschefen Ulf Crichton 

Förteckning nr 3/2013 över avtal om 
upplåtelse av nyttjanderätter och arrenden 
på kommunens mark 

Mark- och exploateringschefen Ulf Crichton 

Delegationsbeslut exploatering, separat lista Mark- och exploateringschefen Ulf Crichton 
Delegationsbeslut miljö- och stadsbyggnad Stadsbyggnadsdirektören Anders Ekengren 

Delgationsbeslut exploatering 

 
 
 
 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 
130514 19 Avtal med 

bryggförening 
avseende återställande 
av brygganläggning 

9528 Älgö Älgö 4:7 

130521 21, 
19 

Avtal om 
fastighetsreglering, 
servitut och ersättning 
för tomtanläggningar 

9402 
Kummelnäsvägen, 
etapp 4 

Kummelnäs 
1:169 och 1:28 

130521 21, 
19 

Överenskommelse och 
ansökan om 
fastighetsreglering  

9316 
Område H 

Mensättra 1:1 
och Backeböl 
1:775 
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Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-06-11 

Ärende Beslutande 
Delegationsbeslut_ansvar_201xx Jenny Asmundsson 
Avslag på begäran om utlämnande av 
uppgifter i avbruten upphandling av 
livsmedel 

Helena Meier 

  
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2012/682-040 

Fastställande av driftsbudget och ingående totalt kapital 
för intäktsfinansierade verksamheter år 2013  
Överföringsärendet 2013 

Beslut 
• Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2013i enligt tabell 1 i 

stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
• Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2013 för intäktsfinansierade 

verksamheten förskola, fritid och skola till -40,9 miljoner kronor enligt tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

• Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2013 för intäktsfinansierade 
verksamheten sociala stödtjänster till -5,9 miljoner kronor enligt tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten för 
finansieringsnämnder utifrån specifika regler, bland annat. ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid underskott 
till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att den har fått tillkommande uppgifter 
eller uppdrag. Överskott som genererats av sistnämnda orsaker överförs inte. 
Stadsledningskontorets förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och 
kostnader är oförändrad jämfört med kommunfullmäktiges beslut § 249 19 november 
2012. 
 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka och 
syftar till att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter. Under de senaste åren har såväl stora överskott som underskott ackumulerats av 
olika enheter. 
  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 juni 2013 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra att nämnderna och verksamheterna inte fått sina budgetar förändrade av KS 
genom krav att ta igen förra årets underkott i innevarande års budget. Skulle driftbudgeten 
förändras så, så skulle det innebära att verksamheter som redan har svårt att hålla en tight 
budget skulle få det än svårare. De som drabbas är inte i första hand verksamheten i sig 
utan brukarna och de är normalt ”oskyldiga”, Detta finns dock kvar som en grundregel vad 
gäller frågan om hantering av underskott, Tillsammans med att underskotten idag istället 
redovisas som ”ingående kapital”, och därmed efter några år stora ansamlade underskott 
för vissa verksamheter, är en otrygghet. Det går i praktiken inte att ansamla hur stort 
underskott som helst, vad händer den dag det blir ohållbart? Nedläggning är då en möjlig 
utväg och återigen så drabbas brukarna. 
 
Sammantaget så innebär detta att hela hanteringen av över- och underskott inte är hållbar 
och rimlig.” 
 
Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Vi anser att en stor orsak till underskottet på 40,9 Mkr i verksamheten förskola, fritid och 
skola ligger i konstruktionen av det interna lokalhyressystemet och utformningen av 
skolpengen. Eftersom detta är parametrar som inte kan påverkas ute i de olika 
verksamheterna ligger ett stort ansvar på kommunstyrelsen att vidta de åtgärder som krävs 
för att få ekonomin i balans och reducera underskottet. Vi i Miljöpartiet anser att den 
styrande majoriteten genom att flytta underskottet till nästa år i stället för att ta i tu med de 
underliggande orsakerna bara duckar för problemet.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2013/182-040 

Mål och budget 2014-2016; ramärendet 

Beslut 
1. De ekonomiska ramar som anges i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänste-

skrivelse ska ligga till grund för nämndernas budgetförslag avseende driftbudgeten. 
2. För produktionsverksamheter ska anges och beskrivas de beräknade resultaten för 

respektive år 2014-2016 
3. För resultatenheter inom myndighets- och huvudmannaorganisationen ska anges 

och beskrivas de beräknade resultaten för respektive år 2014-2016. 
4. Nämndernas förslag till mål och budget ska i förekommande fall omfatta förslag till 

ändringar i taxor och innehålla förslag om checknivåer 
5. Förslag till mål och budget ska lämnas senast den 25 september 2013. 
6. Följande särskilda uppdrag inför mål och budget 2014-2016: 

a. Finansieringsnämnderna ska i sitt förslag till mål och budget beskriva för 
relevanta verksamheter, volymutvecklingen (antal) för åren 2012 till 2016, 
specificerat på demografi och efterfrågan. 

b. Finansieringsnämnderna ska eftersträva att indikatorer som mäter 
måluppfyllelse, avseende insatta resurser och verksamhetsresultat, bör 
innehålla jämförelser med andra kommuner. 

c. Tekniska nämnden och miljö- och stadsbyggnadsnämnden ska i sitt förslag 
till mål och budget redovisa avgiftsfinansieringsgrad i sina verksamheter 

d. Förskola, fritid och skola (FFS), verksamheten sociala stödresurser (VSS) 
och fastighetsprocessen ska inför kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget redovisa konsekvenser av beslutad uppräkning med nollresultat. 

e. Nämnder med investeringsbudget ska i sitt förslag till mål och budget 
beskriva och analysera hur investeringsutgifterna på lång sikt kan begränsas 
samt att göra bedömningar av risk för avvikelser mot projektbudgeten.  

Ärende 
I detta ärende lägger kommunstyrelsen fast ramar och budgetdirektiv för 2014-2016. 
Förutsättningarna är något förbättrade jämfört med föregående år, med fortsatt bra kvalitet 
i verksamheterna och en prognos som tyder på ett något förbättrat ekonomiskt resultat.  
 
Förslaget innehåller ett balanskravsresultat på 98 miljoner kronor (mnkr), vilket innebär en 
nettokostnadsandel på 98,3 procent - samma nivå som prognosen för år 2013. För åren 
2015 och 2016 blir balanskravsresultatet 104 respektive 176 mnkr. Målsättningen (97,5 
procent) för nettokostnadsandelen skulle med dessa resultat nås 2016.  
 
Förslaget bygger på en oförändrad skattesats för hela budgetperioden, och en generell pris- 
och lönekompensation för år 2014 och 2015 på 1,0 procent, med ett par undantag. För år 
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2016 är pris- och lönekompensationen beräknad till 1,0 procent. Denna uppräkning är lägre 
än förväntade ökningar av priser och löner och kommer att innebära behov av 
effektiviseringar de kommande åren.  
 
Förslaget innehåller volymökningar i verksamheten på 1,6 procent, motsvarande 66 mnkr 
för 2014. Det demografiska trycket på kommunens ekonomi kommer under 
budgetperioden främst från ökande antal grundskolebarn. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 juni 2013 
Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2014-2016 
Tidplan för det fortsatta arbetet 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 
och Stefan Saläng (FP), bifall till stadsledningskontorets förslag med följande tillägg på 
punkt 6e: samt att göra bedömningar av risk för avvikelser mot projektbudgeten. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet med 
hänvisning till eget budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att Miljöpartiet ej deltar i beslutet med hänvisning till eget 
budgetförslag. 
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att Vänsterpartiet ej deltar i beslutet med hänvisning till eget 
budgetförslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng lät anteckna följande. 
 
”Från Folkpartiets sida är vi medvetna om att en pris- och lönekompensation på 1% för 
åren 2014-16 medför höga krav både på ledning och medarbetare, särskilt utifrån vad som 
redan är känt om kostnadsläge och kostnadsförändringar inom kärnverksamheterna nästa 
år. Det gäller oavsett om verksamheterna drivs i kommunal regi eller av enskilda 
anordnare.” 
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Vår absoluta ambition är att kommunen ska fortsätta tillhanda service och utbildning av 
hög kvalitet till alla sina invånare.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan återkommer i höst med eget förslag till mål och budget med sikte på att vara 
fri och obunden men trogen hela Nacka med hjärta för demokrati, miljö och rättvisa.”  
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2013/381-040 

Ekonomisk långtidsprognos 2011-2025 med utblick mot 
2050 för Nacka kommun 

Beslut 
• Kommunstyrelsen noterar den av stadsledningskontoret framtagna ekonomiska 

långtidsprognosen 2011-2025. 
• Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att fortsatt utveckla 

kommunens samlade arbete med ett långsiktigt ekonomiskt perspektiv. 
 

Ärende 
PWC har på stadsledningskontorets uppdrag tagit fram en ekonomisk långtidsprognos för 
tiden 2011-2025 och med utblick till 2050. Prognosen grundar sig på bland annat på 
antaganden om bostadsbyggande, födelsetal samt in- och utflyttning. Utifrån dessa 
antaganden räknas det så kallade demografiska trycket fram, både på drift- och 
investeringsekonomin. Prognosen bör läsas med stor försiktighet, den kan inte förväxlas 
med en trolig framtidsbild. Syftet med långtidsprognosen är att ge en vidgad och fördjupad 
syn på hur olika variabler påverkar kommunens ekonomi. Den bör i första hand användas 
som ett diskussionsunderlag om kommunens långsiktiga ekonomi.  
 
Prognosen presenterades för kommunstyrelsen vid ett seminarium den 13 maj 2013. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 juni 2013 
Rapport med långtidsprognos 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet med 
hänvisning till eget budgetförslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att arbetet med en ekonomisk långtidsplan kommit igång. Den rapport 
som nu presenteras understryker betydelsen av nyckeltalen för det övergripande målet 
kommunal ekonomi i balans, nämligen överskottsmålet, självfinansieringsgraden för 
investeringar och soliditeten, får större genomslag även i den kortsiktiga ekonomiska 
planeringen och det årliga budgetarbetet.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande. 
 
”Det är mycket bra att en ekonomisk långtidsprognos tagits fram. Det är inte ofta 
kommuner gör sådant. Prognosen visar på risken med för hög skuldsättning och det måste 
tas fram strategier för att undvika att så sker. Det är viktigt att projekt som ger intäkter till 
kommunen prioriteras i arbetet med utbyggnaden av Nacka stad. 
 
SLK har nu fått ett ganska öppet mandat att återkomma med förslag och åtgärder för att få 
kommande utbyggnader och tillväxt i kommunen att gå hand i hand med en starkare 
kommunal budget än den nivå som vi legat på under de senaste 2-3 åren. Vi måste ha ett 
högre balanskravsresultat samtidigt som vi måste slå vakt om kvaliteten i verksamheterna”  
 
Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Nacka växer och investeringsnivån kommer att vara fortsatt hög under de kommande 
åren. Det strategiska målet ekonomi i balans har stora brister och kommunens 
skuldsättning ökar dramatiskt. För att inte vältra över en allt större skuldbörda på 
kommande generationer måste kommunen växa av egen kraft och inte på kredit som i dag. 
De senaste tio åren har vi bara finansierat 38 % av alla investeringar med skattemedel. 
Resten har vi lånat på banken eller fått in genom att sälja ut Nackabornas gemensamma 
tillgångar. Tyvärr planerar kommunen att fortsätta med samma lånekarusell ett par år till för 
att först år 2016 börja betala av på gamla skulder. Miljöpartiet anser att det gått för långt 
och att vi inte kan vänta ”ett par år till”. Vi måste ta i tu med detta NU, helst i förrgår. 
Miljöpartiet vill att vi ska ha ett kommunalt överskottsmål och förutom att finansiera alla 
investeringar till 100 % med skattemedel, också sätta av 1 % av skatteintäkterna till att 
betala av kommunens skulder. Kommunens skulder består i dag tyvärr inte bara av 
banklån, vi har också stora skulder i form av eftersatt underhåll.  
Blir inte skattefinansieringsgraden vid investeringar högre vältrar vi över en allt större 
skuldbörda på våra barn och barnbarn.” 
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Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 
 
”Vi moderater vill skapa en långsiktigt hållbar ekonomi i Nacka. Den rapport som vi nu 
fått, och som vi beställde i höstas, är ett bra underlag i fortsatt arbete med prioriteringar 
och vägval. En slutsats vi drar är att det är bra att kommunen växer. Fler invånare innebär 
fler skattebetalare som kan vara med och dela på gemensamma kostnader. Fler 
skattebetalare ger utrymme för nya bibliotek, idrottshallar och skolor och att man kan satsa 
på bättre kollektivtrafik – utan att man höjer skatten.” 
 
Jan-Eric Jansson och Anders Tiger (KD) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra att vi nu får en ekonomisk långtidsprognos. Det är en prognos som bygger på 
kända parametrar som sedan kan ligga till grund för politiska prioriteringar som vi vill göra. 
Det vi vill understryka är att underlaget är inte ett uttryck för politiska ställningstagande. 
Våra ställningstaganden återkommer vi med i kommande budgetprocesser.”   
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2012/156-040 

Prissättning av fördelade administrativa stödtjänster, 
timdebiterade uppdrag och kontaktcenter 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastslår föreslagna principer för beräkning av fördelade administrativa 
stödtjänster i form av stadshuskostnader, hyror, kommungemensamma system, ekonomi- 
och personalsystem, upphandling av kommungemensamma ramavtal och it-drift. 
 
Kommunstyrelsen fastställer följande nivåer för uppdrag som debiteras per timme. 

– 500 kr 
– 600 kr 
– 800 kr 
– 1000 kr 
– 1200 kr 

 
Kommunstyrelsen beslutar därutöver följande. 

• Kommunstyrelsen bekostar telefoni, registratur och arkiv. 
• Kostnaderna för receptionen i stadshuset fördelas mellan kommunstyrelsen, 40 

procent och social- och äldrenämnden, 60 procent. 
•  Särskilda uppdrag som utförs av kontaktcenter betalas även fortsättningsvis av 

respektive nämnd 
 

Ärende 
Inom ramen för utvecklingen av kommunens ledning och styrning har en översyn gjorts av 
prissättningen av gemensamma administrativa stödtjänster. Översynen har gjorts mot 
bakgrund av att nuvarande prissättning har varit svår att förstå, att kostnaden för tjänster 
har varit svåra att förutse och att dessa förändrats under ett och samma år. 
Stadsledningskontoret har där tagit fram en prissättningsmodell som ska vara tydlig och ge 
klara förutsättningar både för verksamheterna som betalar för tjänsterna och för enheterna 
som tillhandahåller tjänsterna. 
 
Med den föreslagna modellen kommer både priser och underlag för vad enheter och 
verksamheter ska betala fastställas i god tid inför nämndernas beslut om mål och budget 
för nästkommande år samt när nämnder och verksamheternas ska redovisa internbudget. 
Med modellen blir det en viss eftersläpning eftersom mätperioden (1april föregående år till 
31 mars innevarande år) ligger en bra bit tidigare, men fördelen är den tydlighet och 
förutsägbarhet som modellen ger och som framförallt köpande enheter efterfrågat 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 juni 2013 § 85 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 maj 2013, rev den 11 juni 2013 
Kostnad för tre exempelenheter 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2013 § 85 
Arbetsutskottet beslutade att stadsledningskontoret till kommunstyrelsen den 17 juni 2013 
kompletterar beslutsunderlaget och tydliggöra kostnaderna för hyror, timpriser och en 
konsekvensbeskrivning för enheterna. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastslår föreslagna principer för beräkning av fördelade administrativa 
stödtjänster i form av stadshuskostnader exklusive hyra, kommungemensamma system, 
ekonomi- och personalsystem, upphandling av kommungemensamma ramavtal och it-drift. 
 
Kommunstyrelsen beslutar därutöver följande. 

• Kommunstyrelsen bekostar telefoni, registratur och arkiv. 
• Kostnaderna för receptionen i stadshuset fördelas mellan kommunstyrelsen, 40 

procent och social- och äldrenämnden, 60 procent. 
•  Särskilda uppdrag som utförs av kontaktcenter betalas även fortsättningsvis av 

respektive nämnd. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det nya, utdelade förslaget i enlighet med 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse, reviderad den 11 juni 2013. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2012/340-007 

Revisionsrapport nr 6 2012 - Översiktlig uppföljning av 
ett antal områden kopplade till IT 
Förslag till yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till svar på revisionsrapport nr 6 
2012 - Översiktlig uppföljning av ett antal områden kopplade till IT. 
 

Ärende 
Revisorerna har genomfört en översiktlig granskning av ett antal områden kopplade till IT. 
Granskningen har avsett hur beslut om nuvarande avtal fattades, innehållet i gällande avtal 
samt hur kostnader och avtal följs upp. Revisorerna lämnar flera rekommendationer i 
rapporten. Stadsledningskontoret redovisar kommentarer till revisorernas 
rekommendationer och de insatser som görs. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2013 § 78 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2013 
Revisionsrapport nr 6/2012 
Svar till revisorerna 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2013 § 78 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till svar på revisionsrapport nr 6 
2012 - Översiktlig uppföljning av ett antal områden kopplade till IT. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Svaret till revisorerna andas lite av en förnekelse av den kritik och de konstruktiva 
synpunkter revisorerna för fram. Särskilt gäller det avvisandet att kommunens 
komplicerade organisation inte skulle vara en försvårande faktor när det gäller att kravställa 
IT-stödet. Vänsterpartiet instämmer också i önskan om en revisionsklausul i avtalen, 
samtidigt som vi uppfattar att svaret till revisorerna helt enkelt missuppfattar vad det skulle 
innebära: tvingande regler att ställa upp på uppföljning och granskning (revision) inte att 
revidera avtalet. 
  
När avtalen med Tieto och Atea ingicks så var redan då Vänsterpartiet kritiska till hur 
stelbent avtalet var för skolan – vi gjorde det utifrån kunskap om de problem som redan då 
Stockholm fått med sitt motsvarande avtal med Volvo IT. Det är ofta svårt att förutse 
framtiden, särskilt i ett dynamiskt område som IT, men vad som inte framgår av svaret är 
hur illa IT-avtalet omformades till budgetförutsättningar för skolorna. Skolorna har ju 
många gånger framfört att man inte kunnat inse vad kostnaderna egentligen skulle bli och 
vad avtalet innehöll. I praktiken har det ju inneburit stora ekonomiska problem för hela 
FFS och för enskilda skolor i synnerhet – det har ju varit del i orsakerna till att så drastiska 
åtgärder genomförts som t ex att lägga ned högstadiet i Fisksätra.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraterna anteckna följande. 
 
”Tydlig och initiativbejakande delegationsansvar är grunden i en välfungerande 
organisation, men när det utmynnar i oviljan att ta ansvar eller fatta beslut blir sundheten i 
organisationen lidande och riskerar i slutändan leda till kostnader som belastas Nackas 
skattebetalare. Det var vad som hände när IT-avtalet föredrogs som informationsärende 
vilket vi socialdemokrater då påpekade. Det är en viktig markering som revisorerna gör i 
ärendet och lika viktigt är det att kommunstyrelsen bekräftar detta. 
Vi socialdemokrater vill att enheter ska ha stort självbestämmande när det gäller sina 
arbetsverktyg, detta innefattar även IT-miljön. Vi uppfattar att ett av problemen har varit 
att IT-upphandlingen inte tillåter den flexibilitet som vi vill att skolorna ska kunna dra nytta 
av. Detta skapar merkostnader. Vi ser framemot att detta ska kunna åtgärdas i framtida 
upphandlingar.” 
 
- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2013/195-050 

SOU 2013:12 - Goda affärer 
Förslag till yttrande över Upphandlingsutredningens slutbetänkande 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över upphandlingsutredningens 
slutbetänkande SOU 2013:12 – Goda affärer. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över upphandlingsutredningens 
slutbetänkande Goda affärer, som är en strategi för långsiktigt hållbar upphandling. I det 
föreslagna yttrandet tillstyrker kommunen att direktupphandlingar ska få göras för värden 
upp till 600 000 kronor men kommunen förhåller sig tveksam till att man inrättar en 
medlingsfunktion för branscher där det förekommer många överprövningar. Kommunen 
vill hellre se åtgärder som förebygger att överprövningar begärs av okynne. I övrigt föreslås 
att kommunen överlag är positiv till den strategi som utredningen innebär. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2013 § 77 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 maj 2013 
Förslag till yttrande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 1 juni 2013 § 77 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över upphandlingsutredningens 
slutbetänkande SOU 2013:12 – Goda affärer. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
  



 23 (32) 
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 159 Dnr KFKS 2013/289-009 

E-röstning och andra valfrågor, vallagskommitténs 
slutbetänkande (SOU 2013:24) 
Yttrande till justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar valnämndens förslag till yttrande med undantag av att andra 
stycket (om ångerröstning) stryks. 
 
Kommunstyrelsen noterar särskilt att Nacka kommuns tidigare framförda önskan till 
valmyndigheten att vara försökskommun för E-röstning kvarstår.   

Ärende 
Efter senaste valet 2010 tillsattes en parlamentarisk kommitté med uppdrag att göra en 
översyn av delar av valsystemet. Kommittén har nu avslutat sitt uppdrag och lagt fram ett 
delbetänkande och ett slutbetänkande. Kommittén lägger sammanfattat förslag i följande 
frågor: 
1. proportionaliteten vid val till riksdagen, kommunfullmäktige och landstingsfullmäktige; 
2. valkretsindelningen för riksdagsval i Västra Götalands län; 
3. förhandsanmälan av partier för deltagande i val och samtycke till kandidatur; 
4. partisymboler på valsedlarna;  
5. försök med e-röstning via internet vid valen 2018; 
6. budröstning; 
7. krav på utbildning för röstmottagare; 
8. regler om bemanning och öppettider för förtidsröstning; 
9. ökade möjligheter att personrösta; 
10. ökad tillgänglighet vid röstning, m.m. 

 
För valnämndens del är p.3 till viss del och p. 6 – 10 aktuella och inträffar redan nästa år. 
Kommunstyrelsen bedömer att samtliga kan tillstyrkas. Till mycket stor del innebär det för 
Nackas del, ingen ändring i arbetssätt eller de ställningstaganden som Nacka gjort efter bl.a. 
senaste valet 2010. 
 

Handlingar i ärendet 
Valnämnden den 10 juni 2013 § 1 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 maj 2013 
Yttrande till justitiedepartementet  
Sammanfattning av vallagskommitténs betänkanden. 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i valnämnden den 10 juni 2013 § 1 
Valnämnden tillstyrkte för sin egen del vallagskommitténs förslag och föreslog att 
kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande. 
 
Valnämnden föreslog att kommunstyrelsen särskilt noterar att Nacka kommuns tidigare 
framförda önskan till valmyndigheten att vara försökskommun för E-röstning kvarstår. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
valnämndens förslag, med undantag av att andra stycket (om ångerröstning) stryks. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2013/308-510 

Regional cykelplan för Stockholms län 
Remiss från SATSA II 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande daterat 2013-05-20 över ”Regional cykelplan 
för Stockholms län 2013” med följande tillägg. 
 
”Nacka kommun vill också att snabbcykelstråk etableras i kommunen, vid sidan om det 
ordinarie cykelnätet. Syftet är att öka pendelcyklandet, förbättra trafiksäkerhet, miljö och 
folkhälsa samt minska köerna i trafiken. Det är angeläget att behovet av snabbcykelstråk 
beaktas i den regionala cykelplanen.” 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över ”Regional cykelplan för Stockholms län 
2013”. I den regionala cykelplanen presenteras ambitioner fram till 2030 och den 
övergripande målbilden är att öka cykelandelen från fem till 20 procent. 77 regionala 
cykelstråk med en total längd på 825km har pekats ut. Gemensamma utformningsprinciper 
för dessa stråk har tagits fram för att skapa förutsättningar för ett cykelvägnät med god 
framkomlighet och hög trafiksäkerhet. Viktiga delmål i planen är fysisk utbyggnad, 
förbättrad trafiksäkerhet och framkomlighet, drift och underhåll, förenkling att kombinera 
cykelresan med kollektivtrafik, cykelturism samt samverkan mellan regional och kommunal 
cykelplanering.  
 
Nacka kommun är i det föreslagna yttrandet överlag positiv till det som tas upp men 
framför ett antal synpunkter.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 4 juni 2013 § 134 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2013 
Bilaga 1. Förslag till yttrande, Regional cykelplan för Stockholms län 2013 
Bilaga 2. Regional cykelplan för Stockholms län 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 4 juni 2013 § 134 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande daterat 2013-05-20 över ”Regional cykelplan 
för Stockholms län 2013”. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Stefan Saläng (FP), 
Hans Peters (C), Majvie Swärd (S), Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag med följande tillägg. 
 
”Nacka kommun vill också att snabbcykelstråk etableras i kommunen, vid sidan om det 
ordinarie cykelnätet. Syftet är att öka pendelcyklandet, förbättra trafiksäkerhet, miljö och 
folkhälsa samt minska köerna i trafiken. Det är angeläget att behovet av snabbcykelstråk 
beaktas i den regionala cykelplanen.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm och Åsa Marnell (MP) lät anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet tycker det är bra att Nacka kommun välkomnar planens övergripande målbild 
om att resor med cykel ska utgöra minst 20 procent av alla huvudresor i 
stockholmsregionen år 2030. Detta innebär att målet för lokalt resande med cykel då måste 
ställas ännu högre.  
 
Nacka kommun genomkorsas av fyra regionala cykelstråk. Utbyggnad av dessa och en 
hopkoppling med det lokala cykelnätet kommer bli kosta pengar, dock inte lika mycket som 
bilvägar för motsvarande transportbehov. Miljöpartiet vill att de regionala cykelstråken i 
Nacka utöver utbyggnad enligt de länsgemensamt framtagna utformningsprinciperna, också 
i största möjliga utsträckning utformas som höghastighetscykelbanor där cyklister och 
gångtrafikanter hålls helt åtskilda. 
 
Det är önskvärt att staten går in och medfinansierar utbyggnaden av de regionala 
cykelstråken men, i brist på gröna (MP) inslag i regeringen får denna önskan inte bli till en 
bromskloss för hela utbyggnaden.” 
 
- - - - - 
 
  



 27 (32) 
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 161 Dnr KFKS 2013/284-265 

Justerade föreskrifter för Nackas naturreservat 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet återremitteras enligt följande: 
 
1) Identifiera öppna platser där kopplingstvånget kan undantas den tid på året då det inte 
råder koppeltvång enligt lag. Dessa platser ska kunna användas för hundlek och träning 
under uppsikt. 
 
2) Formulera undantag från det generella byggförbudet, för byggnader som behövs för 
områdets förvaltning(t ex redskaps- och maskinförråd) eller byggnader som behövs för att 
uppnå ändamålet med reservatet (vindskydd, toaletter etc). 
 
3. Utreda om parkeringsplatser för reservat som används sparsamt under vintern delvis kan 
användas för tippning av snö från närområdet. 
 

Ärende 
Naturreservatsföreskrifter är indelade i tre delar; A, B och C. Den första delen (A) är före-
skrifter med stöd av miljöbalken om inskränkningar i rätten att förfoga över fastighet inom 
reservatet. Den andra delen (B) är föreskrifter med stöd av miljöbalken om skyldighet att 
tåla visst intrång. Den tredje (C) utgör ordningsföreskrifter om vad allmänheten har att 
iaktta inom reservatet. För några reservat finns även en D- och en E-del, men dessa 
föreslås utgå. Naturreservatsnämnden föreslår i detta ärende enhetliga ordningsföreskrifter, 
C-delen, för samtliga reservat och i övrigt individuella förändringar för respektive reservat i 
syfte att föreskrifterna ska förenklas och bli tydligare. Fram tills idag har naturreservats-
nämnden fattat beslut om förslag till justering av föreskrifterna för naturreservaten Abborr-
träsk, Älta Mosse – Strålsjön, Långsjön, Nyckelviken, Gärdesudden och Velamsund. Natur-
reservatsnämnden kommer att ha fattat beslut om förslag till justering av föreskrifterna för 
naturreservaten Skogsö, Tattby och Tollare senast i oktober 2013 vilket betyder att dessa 
återstående föreskrifter kommer att behandlas av kommunstyrelsen i början av 2014. 
Nacka kommun beslutar inte om reservatsföreskrifterna för naturreservatet Ekoberget 
eftersom det förvaltas av länsstyrelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 141 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 maj 2013 § 70 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 april 2013 
Bilagor 1-11 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 141 
Kommunstyrelsen beslutade att ärendet bordläggs. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 21 maj 2013 § 70 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta naturreservatsnämndens förslag till 
justerade föreskrifter för naturreservaten Abborrträsk, Älta Mosse - Strålsjön, Långsjön, 
Nyckelviken, Gärdesudden och Velamsund enligt naturreservatsnämndens beslut den 27 
mars 2012 § 20, den 11 september 2012 § 49, den 23 oktober 2012 § 60, den 4 december 
2012 § 73, den 6 februari 2013 § 4 och den 20 mars 2013 § 13. 
  

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Majvie 
Swärd (S) och Sidney Holm (MP), att ärendet återremitteras för komplettering enligt 
följande: 
 
1) Identifiera öppna platser där kopplingstvånget kan undantas den tid på året då det inte 
råder koppeltvång enligt lag. Dessa platser ska kunna användas för hundlek och träning 
under uppsikt. 
 
2) Formulera undantag från det generella byggförbudet, för byggnader som behövs för 
områdets förvaltning(t ex redskaps- och maskinförråd) eller byggnader som behövs för att 
uppnå ändamålet med reservatet (vindskydd, toaletter etc). 
 
3. Utreda om parkeringsplatser för reservat som används sparsamt under vintern delvis kan 
användas för tippning av snö från närområdet. 
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till att ärendet återremitteras i enlighet med punkt 1 och 2 
men avslag på punkt 3. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade bifalla Cathrin Bergenstråhles återremissyrkande i enlighet 
med punkt 1 och 2. 
 
Med avslag på Hans Peters avslagsyrkande för punkt 3 beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med Cathrin Bergenstråhles återremissyrkande i enlighet med punkt 3. 
 



 29 (32) 
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Det mesta ser bra ut i underlaget. Däremot är det märkligt att vare sig 
naturreservatsnämnden eller miljö- och stadsbyggnadsnämnden har tagit ansvar för 
Skuruparken sedan beslutet om att inrätta ett naturreservat. Det förklarar den negativa 
utvecklingen som verkar vara i fritt fall med ökad privatisering, ny- och ombyggnationer, 
markerande av tomtgränser, bedrövliga, ej miljömässigt godkända, sanitära förhållanden. 
Målet var en minskad bebyggelse men ingen ansvarig av de moderata ordföranden har tagit 
ansvar för detta och sett till att ord blir till verklighet. Det förklarar också att ingen har 
svarat på brev från en jurist som Skuruparkens vänner har anlitat.”  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162 Dnr KFKS 2002/22-251 

Fortsatt hantering av krav på betalning för 
optofiberkanalisation i SV Lännersta 1A och 1B  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska fullfölja sitt krav på Sydvästra Lännersta 
fastighetsägareförening Ekonomisk förening på betalning för åt föreningen utförd 
optofiberkanalisation. 
 

Ärende 
Sydvästra Lännersta fastighetsägareförening Ekonomisk förening(nedan Föreningen) har år 
2006 genom avtal(nedan Avtalet), bilaga 1, förbundit sig att ersätta kommunen för dess 
kostnader i samband med utbyggnad av ett rörsystem för optofiber/bredband (nedan 
Anläggningen) för Föreningens räkning. Föreningen har trots olika försök inte kunnat 
genomföra sin egen bredbandsutbyggnad och har under år 2012 slutligen meddelat 
kommunen att ekonomiska medel i stort sett saknas för att fullgöra betalningsåtagandet 
enligt Avtalet. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 28 maj 2012 att fakturering skulle ske enligt Avtalet. 
Beloppet är 981 229 kr (inklusive upplupen ränta/exklusive mervärdesskatt) och 
Föreningen har meddelat att den inte kan betala fakturan och att försök att sälja 
Anläggningen inte lyckats. Föreningen föreslog därför att kommunen skulle överta 
Anläggningen med äganderätt för att Föreningen på så sätt skulle reglera sin skuld till 
kommunen.  
 
Det finns två sätt för kommunen att få ut del av dess fordran på Föreningen. Det ena är att 
Föreningen utan ersättning överlåter Anläggningen till kommunen som i sin tur avskriver 
fordran på Föreningen och säljer Anläggningen till högstbjudande. Det andra sättet är att 
kommunen ansöker om betalningsföreläggande hos Kronofogdemyndigheten med påtaglig 
risk i förlängningen för att Föreningen går i konkurs. Mark- och exploateringsenheten 
förordar att kommunen lämnar ansökan om betalningsföreläggande till 
Kronofogdemyndigheten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 4 juni 2013 § 137 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 14 maj 2013 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 4 juni 2013 § 137 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska fullfölja sitt krav på Sydvästra Lännersta 
fastighetsägareförening Ekonomisk förening på betalning för åt föreningen utförd 
optofiberkanalisation. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Stefan Saläng (FP) meddelade att han ej deltar i beslutet på grund av jäv. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (FP) och Monica Brohede Tellström (FP) meddelade att de ej 
närvarar vid beslutet på grund av jäv. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 163 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
Ordföranden Mats Gerdau (M) tackade alla ledamöter och ersättare och önskade en glad 
sommar. 
 
- - - - - 
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